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Protokół Nr XXVII/21 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 14 grudnia 2021 roku 

w sali kolumnowej HDK w Hajnówce 

(początek sesji - godz. 11:00 koniec – godz. 12:50)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy 
Hajnówka Jarosław Kot. Powitał przybyłych na sesję w osobach: zebranych Radnych, 
Panią Wójt Gminy, Sekretarza Gminy, Panią Skarbnik, Panią Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Dubinach, Panią Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Dubinach, 
Panią Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Panią Mecenas,  
Kierowników Referatów, Mieszkańców Gminy i Powiatu hajnowskiego, Sołtysów a 
także przedstawicieli telewizji. Poinformował, iż obrady są transmitowane i utrwalane 
za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja obrad jest dostępna w 
sieci Internet a nagranie z sesji zamieszczone zostanie na stronie Gminy Hajnówka. 
Uczestnictwo w sesji jest jednoznaczne z upublicznieniem wizerunku i danych 
osobowych. Stosowna klauzula informacyjna zamieszczona została na stronie Urzędu 
Gminy Hajnówka oraz na drzwiach Sali obrad. Na podstawie listy obecności (załącznik 

nr 1 do protokołu) Przewodniczący stwierdził, że w obradach udział bierze 12 radnych, co 
stanowi ilość, przy której Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały.  
   
  
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XXVII sesji Rady 
Gminy (załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu  protokołu z XXVI Sesji Rady 
Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań 
między   sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
6. Powzięcie uchwał: 
 6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok; 
 6.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na 
lata 2021-2028; 
 6.3. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka 
na lata 2022-2028; 
 6.4. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2022 rok;  
 6.5. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka; 
 6.6. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik o 
określonej pojemności; 
 6.7. w sprawie  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości; 
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 6.8. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi;  
 6.9. w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz 
planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 2022 rok; 
 6.10. w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz 
specjalności i form kształcenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Hajnówka w 2022 roku;  
 6.11. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022;   
 6.12. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2022-2024;  
 6.13. w sprawie utworzenia Domu Dziennego Pobytu w Nowoberezowie. 

7. Pytania i wolne wnioski. 
8. Zamknięcie obrad XXVII Sesji Rady Gminy Hajnówka. 
 
 Do przedstawionego porządku obrad uwag nie zgłoszono.  
 
Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu  protokołu 
z  XXVI Sesji Rady Gminy.  
 Przewodniczący poinformował, iż uwag do Protokołu z XXVI sesji Rady Gminy 
Hajnówka nie było. Dodał, iż Protokół zostaje zatwierdzony. 
   
 
Do punktu 4-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych 
interpelacji i zapytań między sesjami. 

 Przewodniczący poinformował, iż w okresie między sesjami nie wpłynęły 
interpelacje i zapytania radnych.   
 
 
Do punktu 5-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie między sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos poinformowała o działaniach 
podejmowanych między sesjami:  

• w okresie od ostatniej sesji zrealizowano zadanie inwestycyjne pod nazwą 
przebudowa odcinka drogi gminnej ulica Łąkowa w Dubinach od drogi 
powiatowej  nr 164 7B do drogi gminnej, wartość przebudowy wyniosła około 
półtora miliona, w  tym z rządowego funduszu otrzymała Gmina wsparcie 715 
110  zł., oraz wykorzystano pieniądze covidowe 800 tyś złotych. Wkład Gminy 
był niewielki. 

•  zrealizowano zadanie inwestycyjne pod nazwą przebudowa urządzeń 
funkcjonujących przepompowni ścieków w Nowosadach, wartość zadania 
ponad 57 000 zł.  

•  na ukończeniu są prace przy realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą 
budowa altany w miejscowości Postołowo, koszt inwestycji 6 500 zł. ze środków 
własnych Gminy.  

•  wykonano przyłącze wodociągowe do świetlicy wiejskiej w Kotówce, koszt 
realizacji zadania 3 400 zł. 

• wykonano dwa  przyłącza wodociągowe w celu uzbrojenia działek gminnych w 
miejscowości Borysówka, koszt realizacji zadania około 32 000 zł.  

• dokonano przeniesienia do krawędzi jezdni hydrantu w miejscowości Dubiny 
przy ulicy Łąkowej. 
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• wykonano altanę w miejscowości Czyżyki,  koszt realizacji 4 000 zł. i  
przygotowano  urządzenia do odpoczynku dla dzieci i dorosłych. 

• ukończono prace przy realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą przebudowa 
świetlicy wiejskiej w Orzeszkowie. Prace były wykonywane siłami gminnej 
brygady remontowo-budowlanej, koszt inwestycji około 140 000 zł.  

•  dokonano sterylizacji jednego psa i ośmiu kotek, wartość 670 zł. 

•  21 listopada w Klubie Integracji Społecznej w Dubiczach Osocznych odbyło się 
 Spotkanie. 

• 22 listopada z inicjatywy Wójt Gminy Hajnówka odbyło się spotkanie dotyczące  
budowy ścieżki rowerowej na trasie Hajnówka-Białowieża. Zaproszone zostały 
osoby zainteresowane tematem oraz przedstawiciele WWF Polska. Kolejne 
spotkania  zaplanowane na 22 grudnia i 12 stycznia 2022 r. odbędą się 
najprawdopodobniej online.  

•  6 i 13 grudnia Wójt Gminy Hajnówka uczestniczyła w spotkaniu związanym ze 

stanem wyjątkowym, jaki obejmował część naszej gminy oraz z ustawą o 
ochronie i zmianami wprowadzonymi w ustawie o ochronie granicy 
państwowej. Jedno spotkanie odbyło się z premierem Mateuszem 
Morawieckim, drugie z Marszałkiem Derehajło i Senatorem Boguckim.  
Podczas spotkań przedstawione zostały problemy jakie dotknęły naszą Gminę 
Hajnówka, poruszone zostały sprawy finansowe, jakie dotkną i obciążą budżet 
Gminy Hajnówka.  

• 11 grudnia Wójt Gminy brała udział w spotkaniu autorskim pisarki Laury 
Żurawskiej, 

• w dniu wczorajszym Wójt Gminy uczestniczyła w Wigilii Hajnowskiego 
Stowarzyszenia Abstynentów i Rodzin Klubu Dąb. 

• w dniu dzisiejszym na ręce Wójt Gminy Hajnówka wpłynęło pismo z Banku 
Żywności  Suwałki-Białystok. Wójt odczytała treść: „W imieniu własnym oraz 
podopiecznych dziękujemy Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 
Hajnówce za ogromny wkład pracy i za zaangażowanie w realizację Programu 
Operacyjnego pomoc żywnościowa 2014-2020 Podprogram 2020, który trwał 
od grudnia 2020 roku do października 2021 roku. W tym okresie przekazano 
osobom najbardziej potrzebującym zakwalifikowanym do programu,  
podlegającym pod GOPS w Hajnówce (tj.170 osób) żywność - 8165  kg, wartość 
żywności 37 070 zł., wyniosło to około 48 kg na osobę. Dziękujemy. 
Zapraszamy do nowej edycji, która rozpocznie się w styczniu 2022 roku 
podpisał Prezes Romuald Turczyński”.   
 
Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Do punktu 6-go. Powzięcie uchwał: 
 6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok; 
 Skarbnik Gminy Iwona Szwarc przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2021 rok. Poinformowała, iż w związku z końcem roku 
budżetowego dokonano uaktualnienia planów finansowych po stronie wydatków 
budżetowych o przewidywane wykonanie i dochodów budżetowych. Pani Skarbnik 
szczegółowo omówiła zmiany wprowadzone do  budżetu. Objaśnienia dokonanych  
zmian  zawarte  zostały w załączniku Nr 7 do projektu uchwały. Pani Skarbnik dodała, 
iż po dokonanych zmianach budżet gminy zamknie się po stronie dochodów kwotą 
22 243 025 zł. oraz po stronie wydatków kwotą 24 156 058 zł. z deficytem w kwocie 
1 913 033 zł., który zostanie pokryty przychodami z wolnych środków. Pani Skarbnik 
nadmieniła, iż projekt niniejszej uchwały był przedmiotem obrad poszczególnych 
Komisji. Poprosiła o podjęcie uchwały.    
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
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 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2021 rok. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 12 radnych.  Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/207/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
 (Załącznik Nr 3 do Protokołu) 

 
 
 6.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Hajnówka na lata 2021-2028  
 Skarbnik Gminy Hajnówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2021-2028. 
Poinformowała, iż powzięcie uchwały jest podyktowane zmianą w zakresie 
przedsięwzięcia. Ma na celu dostosowanie uchwały wieloletniej prognozy finansowej 
do aktualnie obowiązujących zarządzeń Wójta Gminy. Poprosiła o powzięcie uchwały. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2021-2028. W głosowaniu 
udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/208/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 
2021-2028 

(Załącznik Nr 4 do Protokołu) 

 
 
 6.3. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Hajnówka na lata 2022-2028; 
  Skarbnik Gminy Hajnówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028. 
Poinformowała, iż w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2028 
przedstawiono kształtowanie się indywidualnego wskaźnika zadłużenia na podstawie 

wielkości wynikających z projektu budżetu na 2022 rok oraz przyszłych lat. W 
planowanym budżecie wskaźnik spłaty rat kapitałowych wraz z należnymi odsetkami 
wynosi 7,06% przy maksymalnym dopuszczalnym wskaźniku stanowiącym 13,28%. 
Możliwość relacji w zakresie zaciągania zobowiązań wynosi 6,91%. Została spełniona 
relacja spłaty zobowiązań, o których mowa w artykule 243 ustawy o finansach 
publicznych. Pani Skarbnik dodała, iż projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2028 przedłożone przez Wójta Gminy 
został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 
Białymstoku, uchwałą z dnia 18 listopada 2021 r. Pani Skarbnik nadmieniła, iż 
projekt był przedmiotem obrad poszczególnych Komisji. Poprosiła o jej podjęcie. 
  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028. W głosowaniu 
udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
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Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/209/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na 
lata 2022-2028; 
 (Załącznik Nr 5 do Protokołu) 

 
 
 6.4. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2022 rok; 
 Skarbnik Gminy Iwona Szwarc przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2022 rok. Poinformowała, iż  projekt 
budżetu gminy Hajnówka na 2022 rok zakłada dochody w wysokości 23 137 016 zł. 
w tym dochody bieżące w kwocie 16 077 467 zł., dochody majątkowe w kwocie 
7 059 549 zł. oraz wydatki ogółem w wysokości 23 945 018 zł., w tym wydatki bieżące 
w kwocie 15 588 394 zł. i wydatki majątkowe w kwocie 8 356 624 zł. Planuje się 
deficyt budżetowy w wysokości 808 002 zł, który będzie sfinansowany z przychodów 
pochodzących z wolnych środków w kwocie 408 002 zł. oraz przychodów 
pochodzących z zaciągniętych kredytów w kwocie 400 000 zł. Łączna planowana w 
projekcie kwota przychodów wynosi 1 597 415 zł, zaś kwota rozchodów  wynosi 789 
413 zł. Stan zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na koniec 2022 
roku planuje się w wysokości 3 222 301,60 zł. Pani Skarbnik dodała, że projekt 
uchwały budżetowej gminy Hajnówka na 2022 r. przedłożony przez Wójta Gminy 
został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową uchwałą z dnia 
18 listopada 2021 roku oraz był przedmiotem obrad poszczególnych Komisji. 
Poprosiła o jej podjęcie. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Podjęto dyskusję.  
 Jako pierwszy głos zabrał Radny Jan Kraśko. Skierował prośbę do Pani 
Skarbnik o przedstawienie planu inwestycji na 2022 rok celem zapoznania 
mieszkańców i sołtysów. Skarbnik poinformowała, iż załącznik nr 3 do projektu 
uchwały budżetowej mówi o zadaniach inwestycyjnych w 2022 roku. Pierwszym 
zadaniem inwestycyjnych jest rozbudowa i przebudowa infrastruktury drogowej wraz 
z rozbudową sieci sanitarnej oraz wodociągowej w miejscowości Dubiny, Lipiny. 
Łączna kwota na to zadania wynosi 6 611 118 zł. Ze środków własnych budżetu, 
Gmina przeznacza na tę inwestycję 415 000 zł, natomiast ze środków Polskiego Ładu 
– 6 196 118 zł. Kolejnym zadaniem inwestycyjnym jest przebudowa drogi gminnej nr 
108555 1B Bokówka, droga powiatowa 1652B. Łączna kwota tej inwestycji wynosi 
321 384 zł. Realizacja zadania ze środków własnych w wysokości 168 000 zł, oraz 
pozyskać z budżetu  państwa 153 384 zł.  Kolejnym zadaniem jest przebudowa drogi 
wewnętrznej w Olchowej Kładce, na to zadanie przeznaczono 100 000 zł. Kolejne 
zadanie to przebudowa odcinka drogi gminnej długości 175 m bieżących nr 10 85 42 
Zwodzieckie- Przychody-Smolany Sadek. Na tę inwestycje przeznaczono 54 000 zł. 
Następna przebudowa to odcinek drogi o długość 250 m bieżących nr 10 85 40 B 
Mochnate-Dubicze Osoczne. Na to zadanie zaplanowano kwotę 76 000 zł. Następna 
przebudowa odcinka drogi gminnej długości 240 m bieżących nr 10 85 63 B 
Borysówka Olchowa Kładka  - 63 000 zł. Przebudowa odcinki drogi gminnej nr. 10 
8535 B Nowoberezowo-Hajnówka, od drogi powiatowej nr 16 19 B do drogi gminnej 
nr 108558 B. Na to zadanie przeznaczono kwotę 385 000 zł., w tym ze środków 
własnych 195 500 zł i pozyskać środki z budżetu w wysokości 192 500 zł.  Na 
dokumentację projektową dla zadania przebudowy odcinka drogi gminnej długości 
740 m bieżących nr 45B Nowokornino-Hajnówka planuje się przeznaczyć kwotę 
10 000  zł. Na dokumentację projektową dla zadania przebudowy drogi wewnętrznej 
w Dubiczach Osocznych o  dł. 560 metrów bieżących przeznaczono 25 000 zł. Na 
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dokumentację projektową dla zadania rozbudowa kanalizacji sanitarnej w Dubinach 
część ul. Torowej 20 000 zł. Na dokumentację projektową dla zadania rozbudowa i 
przebudowa drogi gminnej nr. 108530 6B ulica wsi Orzeszkowo 20 000 zł.  Na 
rozbudowę oświetleń ulicznych w Sawinym Grodzie, Gródówce, Mochnatym, 
Borysówce, Nowosadach - 40 000 zł. Na regulację systemu zaopatrzenia wodno-
kanalizacyjnego na terenie Gminy Hajnówka - przebudowa kanalizacji sanitarnej w 
miejscowościach Czyżyki, Pucińska i Wygoda oraz budowa dwóch odcinków 
kanalizacji sanitarnej, Kotówka, Czyżyki i Puciska,  Wygoda  - związane z 
dokumentacją projektową 10 000 zł. Budowa wodociągu dla osiedla dla osiedla 
mieszkaniowego w Nieznanym Borze, wykonanie dokumentacji projektowej - 40 000 
zł.  Na budowę boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w Dubinach - 28 000 zł. 
Budowa wiaty na potrzeby PSZOK w Starym Berezowie 100 000 zł. Docieplenie 
budynku świetlicy wiejskiej w Borysówce wraz z wymianą utwardzenia terenu pod 
wiatą - 50 000 zł. Budowa altany w Nowokorninie - 10000 zł. Przebudowa i zmiany 

sposobu użytkowania budynku po byłej kotłowni PGR w Nowoberezowie z 
przeznaczeniem na centrum aktywności wiejskiej wraz z rozbiórką komina - 20 000 
zł.  Montaż urządzeń placu zabaw w miejscowościach Kotówka, Borysówka i Czyżyki 
- 15 000 zł. Montaż urządzeń mini siłowni w Lipinach i Nowosadach -15 000 zł. 
Wykonanie łazienki oraz wymiana stolarki okiennej i drzwiowej świetlicy wiejskiej w 
Pasiecznikach Dużych - 20 000 zł. Wykonanie łazienki w świetlicy wiejskiej w Kotówce 
25 000 zł.  
 Jako kolejny głos zabrał Radny Anatol Skiepko. Cyt.: „chce się zapytać na 
budżecie na 2020 rok jest projekt kanalizacji na Torowej. Bo to jest jak mi na komisji 
powiedziano, że częściowo robiona a wybudowana nowa droga Łąkowa bez kanału 
kanalizacji i druga sprawa ja zgłaszałem na komisji zrobienie nakładki drogi Sawiny 
Gród-Dubiny bo jest w fatalnym stanie, a my robimy nakładkę na drogę gminną 
Hajnówka Berezowo Nowe, gdzie Berezowo ma piękny asfalt na drodze Bielsk-
Hajnówka. Dziękuję.” Głos zabrał Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 
Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko. Odpowiadając wyjaśnił:  
Na ul. Torowej będzie wykonywany projekt budowy kanalizacji sanitarnej. Na ulicy 
Łąkowej kanalizacja sanitarna grawitacyjna istnieje  częściowo, a na pozostałej części 
jest wykonana kanalizacja tłoczna. Do kanalizacji tłocznej też może się podłączyć 
chociaż ten koszt podłączenia do kanalizacji tłocznej jest troszeczkę wyższy niż do 
kanalizacji grawitacyjnej. Na rok przyszły nie jest planowana utwardzenie czy 
przebudowa drogi Sawiny Gród-Dubiny.  
 Jako kolejna głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Walentyna Biryłko. 
Cyt.:” Tak w odpowiedzi dla Pana Skiepki, ponieważ tutaj poruszył drogę 
Nowegoberezowa.  Chciałam, tylko powiedzieć, że Pan Skiepko to nie od dzisiaj jest 
radnym i doskonale Pan wie, kiedy się proceduje sprawy ustaleń w budżecie. Nie w 
tym dniu, kiedy jest budżet zatwierdzany. Wszystko przebiegło zgodnie z prawami 

zasadami miało to miejsce rozpoczynały się od miesiąca września. Dziwię się Panu, 
że dopiero dzisiaj Pan ten temat zauważył i ten temat porusza. Chcę Panu, tylko 
powiedzieć, wręcz zaprosić pana do przejażdżki po drogach w Dubinach, jakie są 
piękne i do Nowoberezowa”.  
 Głos zabrał Radny Wiktor Grygoruk. Cyt.:’’ Bardzo imponujące są plany i 
zamierzenia w budżecie 2022 roku i życzyłbym sobie, żeby one naprawdę się spełniły 
i chciałbym też podkreślić, że są takie miejscowości nieduże w naszej gminie, które 
nie zostały w ogóle uwzględnione w jakichkolwiek inwestycjach i to już od wielu lat 
tak nie słyszę, żeby jakieś środki były przeznaczane do tej miejscowości, a mianowicie 
chodzi mi o miejscowość Progale, która w ostatnim czasie zaczyna się rozwijać, 
prawda? Nie duża miejscowość, ale zaczyna się zaludniać, ludzie się budują i 
mieszkają, i też jest taki wniosek od mieszkańców, żeby ja nie mówię, że w tym 
budżecie wiadome, ale żeby w przyszłości uwzględnić tą miejscowość w celu 
przeprowadzania tam inwestycji, a mianowicie w głównej mierze chodzi mi o 
kanalizację, a także w miejscowości Borek. No mi się wydaje, że świetlice trzeba 
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byłoby uwzględnić jakieś środki na remont świetlicy i żeby zaczęła ona tętnić życiem, 
a poza tym budżet mi się wydaje i inwestycje planowane 2022 rok jak powiedziałem, 
są imponujące i życzę, żeby zostały zrealizowane”. 
 Głos zabrała Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz. Cyt.:”Chciałam … uzupełnić  
tutaj wypowiedzi i odpowiedzi które padły. I muszę się odnieść do stwierdzenia Pana 
Radnego Skiepki potwierdzam jak najbardziej słowa Pani radnej Biryłko z tym, że 
jeżeli się wspomina, że na drodze Bielsk Podlaski-Hajnówka jest piękny asfalt, nie 
wiem, o którym odcinku teraz mówimy, bo mamy dwie drogi z tym, że Bielsk 
Hajnówka, jak wiadomo, będzie przebudowywana. Więc nas jako drogi, droga 
wojewódzka jakby nie dotyczy, natomiast znając osobiście, jakie jest natężenie, 
musimy zwracać uwagę jeszcze na to, ile osób skorzysta z drogi bo że, po to, żeby były 
drogi wydatkowane, w jakiś sposób  potrzebny i naprawiane tam, gdzie jest ten 
natężenie duże. Z tego, co mi wiadomo, to  natężenie na odcinku tutaj od ulicy Dolnej 
i Podolnej na Berezowo jest bardzo duże i dlatego tam została wykonana częściowa 

nakładka i najprawdopodobniej, jeżeli będziemy posiadali środki, dokończymy. Z tego 
miejsca chciałam jeszcze tylko wspomnieć, że droga  ja rozumiem  sprawę 
miejscowości Progale mamy tutaj problem, ponieważ jest to droga powiatowa i ona 
idzie przez całą wieś i wychodzi za wieś w stronę drogi od ulicy Wrzosowej do 
Mochnatego tam jest droga piaszczysta, tam można by było zrobić nakładkę, ale 
niestety w dalszym ciągu jest to odcinek drogi powiatowej  rozumiem tutaj wrócę to 
tak, żeby pouzupełniać. Tak i sprawę miejscowości Borek wspominałam swego czasu 
dla Pani dyrektor Gminnego Centrum Kultury, że trzeba rozejrzeć się w tych małych 
miejscowościach, przynajmniej tam jakoś chcemy troszeczkę ogarnąć, bo ja bardzo 
państwa przepraszam, ja widzę potrzeby, ale widzę zaangażowanie w miejscowościach 
i być może tam będą ludzie uczęszczać, ale zanim przeszlibyśmy do użytkowania do 
remontu świetlicy i wykładania dość dużych pieniędzy musimy, spróbujemy zobaczyć 
czy ludzie będą uczęszczać będą chętni bo nie sposób jest wyłożyć sto dwieście czy 
trzysta tysięcy w remont i budynek ma stać i niszczeć takie sytuacje widzę na terenie 
gminy Hajnówka tam gdzie nie ma świetlic tak jak było już wspomniane gdzie są 
zaplanowane wiaty chciałam jeszcze dodać, że nie wszystkie inwestycje  czy remonty 
są ujęte w naszym planie inwestycyjnym. Dlatego, że część remontów czy część 
jakichś napraw budynków kulturalnych lub budowa altan jest ujęta w zadaniach 
Gminnego Centrum Kultury. I tak tutaj jest na przykład potrzeba w miejscowości 
Bielszczyzna  znaleźliśmy teren i najprawdopodobniej, żeby można było zrobić jakieś 
spotkanie, zostanie wykonana altana, która nie jest ujęta tutaj w inwestycjach 
dlatego, że jest w inwestycjach Gminnego Centrum Kultury zaplanowana i tutaj 
trzeba to rozgraniczać. Chciałam jeszcze zwrócić, tylko uwagę, że niektóre kwoty 
akurat nikt nie zwrócił uwagi może z radnych nie chciał głośno wypowiedzieć się przy 
niektórych inwestycjach, są małe kwoty wskazane. Chcę coś wyjaśnić, to jest przede 
wszystkim do mieszkańców, ponieważ od jakiegoś czasu jestem w jakiś sposób 

naciskana czy atakowana, że nie robimy gdzieś jakieś inwestycji. Tam bardzo często 
dopisujemy, że jest to dokumentacja projektowa. I na dokumentację projektową  
kwoty nie są wysokie, natomiast jeżeli będą jakieś wyższe, wtedy są dokonywane 
zmiany. Co chciałam jeszcze uzupełnić. Myślę, że jeżeli uzupełnię źle, to Pani 
Skarbnik mnie poprawi. Musimy więcej planować niż czasem jesteśmy w stanie 
wykonać, dlatego, że budżet mamy jaki mamy, staramy się szukać oszczędności, ale 
zdarzają się sytuacje w ciągu roku, gdzie  pojawiają się pieniądze rządowe, unijne czy 
jakiekolwiek inne i można o nie aplikować, pod warunkiem, że mamy takie zadanie 
zawarte w inwestycjach, jeżeli nie mamy czegoś wpisanego, niestety nie możemy 
wnioskować o takie wnioski, bo czegoś takiego nie mieliśmy zaplanowanego i z tego 
miejsca wrócę do odcinka drogi, o którym  czytała pani skarbnik. Jest to droga nr 
108 542 B. i jej nazwa brzmi Zwodzieckie-Przechody-Smolany Sadek, wrócę do tego 
odcinka po to żeby w tym miejscu wytłumaczyć to jest nietypowy odcinek drogi, który 
ciągnie się przez trzy miejscowości i czasem zdarza się, że w budżecie jest zapisane, 
tylko sam nr lub wskazana nazwa od której się zaczyna i nie wiem akurat czy 
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mieszkańcy wsi Nowosady mają  dostęp do telewizji kablowej, zamieścimy 
sprostowanie, ponieważ swego czasu odcinek jeden odcinek tej długiej drogi 
Zwodzieckie-Przechody-Smolany Sadek został wykonany odcinek w Przychodach i 
zamieszczono taką informację w Gazetce czerwcowej i przychodzą do mnie 
mieszkańcy mówiąc, niech pani pokaże, gdzie pani te 200 tyś zł z Lasów Państwowych 
włożyła, ja chcę powiedzieć, że te pieniądze zostały wbudowane, ale na odcinku wsi 
czy przysiółka Przechody, ale to jest w dalszym ciągu droga Zywodzieckie przez 
Przechody do Smolanego Sadku i będziemy etapami ją modernizować, poprawiać, 
naprawiać. Chciałam jeszcze, tylko z tego miejsca też zaznaczyć taką rzecz. Żałuję, że 
nie ma Pana Radnego z tego okręgu ponieważ odcinek w Zwodzieckim będzie robiony 
ten który ma nr 108 542B, natomiast odnogi które są tworzone od dróg bo ludzie się 
budują w szczerym polu, że tak nazwę czy na swoich działkach mając dużą działkę 
gdzieś tam z boku się budują. Nie będziemy robić nakładek indywidualnie do tych 
działek, bo droga jest typowo wewnętrzna”. 

 Głos zabrał Przewodniczący Radu Jarosław Kot. Cyt.:” Myślę, że oprócz tych 
miejscowości, które zostały dzisiaj wymienione to jest jeszcze kilka takich mniejszych 
miejscowości do których na pewno w przyszłości jako rada i jako Pani Wójt będzie 
planowała jakieś inwestycje, a Pana Radnego Anatola Skiepko prosiłbym o złożenie 
stosownego pisma, żeby można było to ująć w przyszłym budżecie na 2023 rok”. 
 Głos zabrała wójt Gminy. Cyt.:” Jeszcze chciałam uzupełnić, bo wydaje mi się, 
że zauważyłam pomyłkę przy czytaniu budżetu jest wpisana w inwestycjach odcinek 
drogi Nowoberezowo-Nowokornino i nie Hajnówka, tylko Kotówka. Tak jest wpisana 
inwestycja to była pomyłka. ….  Otrzymuje od lat pisma w sprawie naprawienia tej 
drogi.  Z tego miejsca muszę wytłumaczyć mieszkańcom,  Pani sołtys. Nie wiem czy 
jest Pani Radna - jest, słuchajcie Państwo tam jest bardzo poważny problem i to nie 
jest tak, że państwo chcecie, żebyśmy naprawili tą drogę i my ją naprawimy. Niestety 
przyjrzeliśmy się bardzo dokładnie z Panem kierownikiem referatu inwestycji. Tej 
drogi mówię uczciwie, nie da się tak naprawić, żeby zrobić projekt, da się, da się może, 
źle nie zrozumiejcie mnie, ale to potrwa w czasie, kiedy już naprawdę będziemy mieli. 
Przepraszam za słowo zbędne pieniądze, ponieważ  przyjrzeliśmy się bardzo. A wiecie 
państwo, że na terenie gminy Hajnówka bardzo dużo, dróg idzie nie po terenie, są 
wyjeżdżone nie w pasie drogowym i tam jest tak poważny problem, że musielibyśmy 
bardzo ingerować  w gospodarstwa rolne, które idą przy tej drodze i w takiej sytuacji, 
jeżeli ta droga przebiega nie w pasie drogowym, proszę nam uwierzyć my nawet nie 
możemy naprawić  żadną nakładką. Możemy ją poprawiać w jakiś sposób żwirem. Nie 
wiem może, jakimś utwardzeniem, jakimś grysem spróbujemy, ale żeby ją zrobić tak, 
jak byście państwo oczekiwali, żeby miała nawierzchnię asfaltową - niestety, to jest 
duża procedura i bardzo duże koszty. I w momencie, kiedy są zupełnie inne potrzeby, 
my nie możemy teraz zaczynać w polu robić tej drogi. Proszę uwierzyć, sprawdziliśmy 
tam jest bardzo poważny problem, jak ktoś będzie chciał sprawdzić dokładniej to pan 

kierownik pokaże i wytłumaczy.  Jeszcze tylko chciałam poprosić o  cierpliwość ze 
względu na to, że wszyscy państwo wiecie, że drożeje wszystko w chwili obecnej 
zwłaszcza nas przy inwestycjach interesuje prąd i ropa bo za tym idzie cena asfaltu. 
Szanowni państwo wymienione inwestycje nie znaczy, że będą zrealizowane. Tak 
myślę, ubolewam nad tym, ale ze względu na to, że otrzymaliśmy jako gmina bardzo 
duże środki na inwestycje na dużą drogę Lipiny-Dubiny wraz z rozbudową 
infrastruktury będziemy ogłaszać na dniach przetarg, a i my nie wiemy, za ile pójdzie 
ta droga, jeżeli będziemy zmuszeni dołożyć swoich pieniędzy, to proszę wybaczyć. 
Jeżeli otrzymaliśmy ponad 6 milionów środków na pewno z nich nie zrezygnujemy i 
wtedy będziemy musieli wybrać, obciąć inne drobne inwestycje, żeby mieć wkład swój 
i żeby zrealizować i wykorzystać to, jaką szansę otrzymaliśmy z Polskiego Ładu. 
Dziękuję bardzo”.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Hajnówka na 2022 rok. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. Jeden radny był PRZECIW – A.Skiepko. 
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(Przewodniczący omyłkowo poinformował, że się wstrzymał) Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o 
treści:  

 
Uchwała nr XXVII/210/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2022 rok 
 (Załącznik Nr 6 do Protokołu) 
 
 

 

 6.5. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka 
 Przewodniczący skierował prośbę do Pani Wójt o opuszczenie sali obrad. 
Przedstawił treść projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Hajnówka. Cyt.:” na podstawie artykułu 18 ustęp 2 podpunkt 2 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym Dziennik Ustaw z dnia 2021 roku pozycja 
1372, 1834 artykuł 8 ustęp 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach 
samorządu Dziennik ustaw z dnia 2019 roku pozycja 1282 z dnia 2021 r., pozycja 
1834 oraz rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych dziennik ustaw z 2021 roku, 
pozycja 1960 Rada Gminy Hajnówka uchwala co następuje: informuje, że zostały 
podniesione wszystkie stawki dla wójtów, burmistrzów, prezydentów, gmin miast na 
terenie całego naszego kraju Rzeczypospolitej Polskiej. Są to kwoty, które zostały w 
projekcie przedstawione dla Wysokiej Rady. Starałem się uczestniczyć we wszystkich 
komisjach z tego tytułu, że są to podwyżki. Najwyższe wynagrodzenie zasadnicze to 
proponowana wysokość 10 250 zł., a najniższe 80% to kwota 8 200 zł. Proponowany 
dodatek funkcyjny najwyższy jest w wysokości 3150 zł a najniższy 2 520 zł oraz jest 
dodatek specjalny w wysokości 30% wynagrodzenia zasadniczego. i do dodatku 
funkcyjnego i dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% wynagrodzenia 
zasadniczego. Ten dodatek na przykładzie naszej Pani Wójt wynosi 20%  z tytułu 
wieloletniej pracy. Jeżeli chodzi o poszczególne komisje, była to burzliwa dyskusja, 
każda komisja przedstawiła trzy propozycje, mianowicie komisja, która się odbywała 
w piątek oświaty przedstawiła propozycję 95% wynagrodzenia zasadniczego, a 
mianowicie 9 738zł. To daje dodatek funkcyjny 2993 zł. No i później dodatek 
specjalny. I dodatek za wieloletnią pracę. Komisja rewizyjna, która obradowała w 
poniedziałek, przegłosowała 90%, a mianowicie 9225 zł., z tym się wiąże dodatek 
funkcyjny 2835 zł., dodatek specjalny i dodatek za wieloletnią pracę wszystko 
uzależnione od wynagrodzenia zasadniczego. Dzisiejsza komisja, która obradowała z 
samego rana  mając na uwadze te dwie komisje jakby wzięła pod uwagę te 95% wzięła 
pod uwagę 90% i ustaliła, zaproponowała zasadnicze wynagrodzenie  9 500 zł.  jest 

to około 92%  najwyższej kwoty. I dodatek funkcyjny w wysokości 3000 zł. Jest to też 
trochę powyżej 95%. W uchwale nie możemy procentami operować, operujemy 
kwotami tak jak na komisjach było to przedstawiane. Poddaję to pod dyskusję 
Wysoka Rado. Czy są jakieś pytania, propozycje czy jakieś uwagi? Za chwilę poproszę 
Pana Sekretarza, który odczyta  motywację i wkład Pani Wójt, które przez wiele lat 
wpływa na jakość życia w naszej gminie dla mieszkańców. Także prosiłbym Pana 
sekretarza o przeczytanie. 
 
 
 
 Sekretarz Gminy Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka. Poinformował, iż: Cyt.:”Art. 18 
ustęp 2 punkt 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1990 roku o samorządzie gminnym określa, 
że do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy ustalanie między innymi 
wynagrodzenia Wójta gminy. Ustawa z dnia 17 września tego roku o zmianie ustawy 
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o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 
niektórych innych ustaw. W artykule 11 zmieniła warunki i sposób wynagradzania 
pracowników samorządowych zatrudnionych z wyboru. Niniejsza ustawa 
wprowadziła maksymalne wynagrodzenie wójta, burmistrza, prezydenta oraz 
określiła, iż minimalne wynagrodzenie nie może być niższe niż 80% maksymalnego 
wynagrodzenia określonego dla poszczególnych stanowisk. W związku z tym, iż 
wysokość obecnego wynagrodzenia nie spełnia wymogów określonych w przepisach, 
zachodzi konieczność ustalenia nowego wynagrodzenia wójtowi gminy. 
Rozporządzenie Rady Ministrów wydane w oparciu o ustawę z dnia 25 października 
2021 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych określa między 
innymi warunki i sposób wynagradzania pracowników samorządowych 
zatrudnionych na podstawie wyboru. I tak maksymalnie poziom wynagrodzenia 
zasadniczego wójta w gminie do 15 000 mieszkańców wynosi 10 250 zł. Maksymalny 
poziom dodatku funkcyjnego wynosi 3 150 zł. Wójtowi przysługuje dodatek specjalny 

w kwocie wynoszącej 30% łącznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego. Dodatek za wieloletnią pracę przysługuje po 5 latach pracy w wysokości 
wynoszącej 5% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego. Dodatek ten wzrasta o 1% 
za każdy rok pracy aż do osiągnięcia 20% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego. 
To jest podstawa prawna. Może powtórzyłem jak pan przewodniczący przedstawiał. 
Teraz przedstawię uzasadnienie faktyczne. Proponowana zmiana wynagrodzenia dla 
wójta wynika ze zmiany rozporządzenia w sprawie wynagrodzenia pracowników 
samorządowych, które obliguje wysoką radę do powzięcia nowej uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia dla wójta gminy z obowiązkiem wprowadzenie jej od 1 
sierpnia 2021 roku. Ustalając wynagrodzenie, przedstawię wysokiej Radzie krótkie 
podsumowanie pracy Pani Lucyny Smoktunowicz jako Wójta Gminy Hajnówka. Pani 
Lucyna Smoktunowicz w trakcie swego urzędowania obecnej kadencji poddawana 
była kilkakrotnie ocenie poprzez udzielane każdego roku absolutorium, którego  
pozytywny wynik świadczy od tym, iż wywiązywała się należycie z obowiązków 
gospodarczo-finansowych. Każdego roku Wysokiej Radzie przedstawiany jest raport 
o stanie gminy, obejmujący podsumowanie działalności wójta gminy za rok 
poprzedni. Raport obejmował szerokie udzielania Wójta w realizacji działań w zakresie 
inwestycyjnym, komunalnym, opiece społecznej, oświatowym, kulturalnym a także 
realizacji uchwał rady gminy. Raport każdego roku przyjmowany był pozytywnie przez 
Wysoką Radę. O racjonalnej gospodarce środkami finansowymi świadczą również 
ustalenia odbytej w bieżącym roku kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Białymstoku, która nie stwierdziła większych nieprawidłowości w prowadzonej 
gospodarce finansowej jak i działalności w zakresie gospodarowania mieniem 
komunalnym. W latach 2018-2020 na wydatki inwestycyjne Wójt przeznaczyła kwotę 
7 242 391 zł., co średnio stanowi 13,7% ogółu wydatków poniesionych w okresie 
ostatnich 3 lat urzędowania. Na pokrycie wydatków inwestycyjnych w latach 

2018/2020 pozyskała środki z zewnątrz wysokości 3 874 857 zł. To jest 54% ogółu 
poniesionych wydatków inwestycyjnych, w tym z Funduszu Leśnego 910 000 zł., z 
funduszu dróg samorządowych 626 377 zł., z budżetu Państwa 43 747 zł. Ze środków 
Unii Europejskiej 994 732 zł., z rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 1 300 000 
zł. W ramach tych środków zrealizowano zadania, które przyczyniły się do wyraźnej 
poprawy warunków życiowych mieszkańców naszej gminy. Dokonano przebudowy  
nawierzchni asfaltowych dróg gminnych w Lipinach do zakładu drzewnego państwa 
Bołtromiuk, w Borysówce, Olchowej Kładce, w Dubinach ulica Torowa i ulica Łąkowa 
dwa odcinki oraz ulica Cegielniana, Orzeszkowo-Sosnówka, Orzeszkowo osiedle, 
Pasieczniki Duże, Zatorostyniec, Podtrostyniec, Nowokornino-Kuraszewo jako 
dofinansowanie drogi Powiatowej, Wygoda, Nowoberezowo-Hajnówka, pierwszy etap. 
Wyremontowano świetlice wiejskie w Orzeszkowie, Mochnatym, starą mleczarnię w 
Dubiczach Osocznych zmieniono na Klub Integracji Społecznej. Świetlicę w 
Nowoberezowie wyremontowano na Dom Dziennego Pobytu dla seniorów. Wykonano 
instalację CO gazową ze zbiornikiem na Gaz w Gminnym Centrum Kultury w 
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Dubinach. W świetlicy wiejskiej w Kotówce wykonano przyłącze wodociągowe. 
Zamontowano zewnętrzne siłownie w Mochnatym, Starym Berezowie, 
Nowoberezowie, Chytrej, Dubinach, Czyżykach, Nowokorninie i w Trywieży. 
Rozbudowano oświetlenie uliczne miejscowości Olchowa Kładka, Sawiny Gród, 
Postołowo, Przechody, Dubiny  ulica Cegielniana, Stare Beryzowo, a w realizacji są 
rozbudowy oświetlenia ulicznego w Borysówce, Olchowej Kładce, Mochnatym i na 
odcinku Nowosady-Sorocza Nóżka. Na istniejących kanalizacjach sanitarnych 
dokonano remontu i modernizacji przepompowni ścieków: w Starym Berezowie, 
Mochnatym, Dubiczach Osocznych, Dubinach i w Nowosadach. Ponadto w latach 
2019-2020 Wójt Gminy pozyskała środki finansowe z zewnątrz w wysokości 
1 070 000 zł dla ochotniczych straży pożarnych w Nowokorninie i Orzeszkowie na 
zakup dwóch nowych samochodów ratowniczo-gaśniczych. Natomiast w 2021 roku 
Wójt pozyskała środki na przebudowę odcinka drogi gminnej ulica Łąkowa w 
Dubinach wysokości 715 111 zł. z Funduszu Dróg Samorządowych i budżetu Unii 

Europejskiej w kwocie 472 419 zł. na realizację projektu przebudowa budynku 
świetlicy wiejskiej w Nowoberezowie na Dom Dziennego Pobytu. Pozyskała również 
1 429 340 zł. na montaż instalacji fotowoltaicznych dla gospodarstw domowych w 
Gminie Hajnówka. Z rządowego programu Polski Ład pozyska środki finansowe w 
kwocie 6 196 117 zł. i 1 200 000 zł.  na realizacji zadań inwestycyjnych w 2020 roku 
o czym tu już było wspominane, w wyniku czego zostanie kompleksowo 
przebudowana droga Dubiny-Lipiny wraz z odcinkami ulicy Łąkowej i Nowej w 
Dubinach oraz wykonana zostanie sieć wodociągowo-kanalizacyjna na osiedlu 
mieszkaniowym w Lipinach. Ponadto planuje się pozyskać środki finansowe z kolejnej 
edycji programu Polskiego Ładu oraz z Funduszu Dróg Samorządowych. W trakcie 
swojej działalności Pani Lucyna Smoktunowicz poczyniła wiele starań aby zmniejszyć 
wydatki bieżące własne gminy. W stosunku do roku 2018 wydatki uległy  
zmniejszeniu o kwotę 505 647 zł w 2020 roku. Nie zaciągnęła planowanego kredytu 
długoterminowego w kwocie 785 860 zł, a tym samym stan długu gminy uległ 
zmniejszeniu. Pani Lucyna Smoktunowicz jako Wójt Gminy posiada umiejętności i 
wszechstronną wiedzę i w związku z tym w sytuacjach kryzysowych jest w stanie 
zapewnić ciągłość pracy Urzędu. Pani Lucyna Smoktunowicz bardzo mocno angażuje 
się poza godzinami urzędowania, w dni wolne od pracy i święta. Swoją aktywnością 
pobudza do działalności mieszkańców gminy działających w różnego rodzaju 
organizacjach społecznych, kulturalnych i stowarzyszeniach na terenie gminy 
Hajnówka. Wzorowe osiągnięcia i dobre wyniki finansowe powinny mieć bezpośrednie 
przełożenie na ustalenie wysokości wynagrodzenia. Końcowo nadmieniam, że 
wynagrodzenie wójta nie zmieniło się przez okres 3 lat, które ostatnio było ustalone 
przez Wysoką Radę w listopadzie 2018 roku. Minimalne wynagrodzenie określane 
przez rząd wzrasta każdego roku i dysproporcja do obecnego wynagrodzenia Wójta 
każdego roku zmniejsza się. Wysokości wynagrodzenia dla Wójta była tematem obrad 

wszystkich 3 komisji rady gminy …… proponuję o powzięcie uchwały ustalającej 
wynagrodzenie proponowanej wysokości”. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Przewodniczący poinformował: Cyt.:’’ czy 
któryś, któraś z Pań czy Panów Radnych ma jakieś swoje jeszcze przemyślenia? Moja 
propozycja idąca do zaspokojenia i do równoważności wszystkich wypowiedzianych 
uwag i procentów na poszczególnych komisjach jest moje takie stanowisko, że będę 
poddawał pod głosowanie wynagrodzenie zasadnicze 9 500 zł. i dodatek funkcyjny w 
wysokości 3 000 zł. Reszta składowych które wchodzą w dodatek specjalny w 
wysokości 30%. Stały 30%. To jest łączne wynagrodzenie zasadnicze plus dodatek 
funkcyjny, dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% to jest od wynagrodzenia 
zasadniczego. Czy ktoś ma jakieś uwagi czy jakieś pytania?. 
 Głos zabrał radny Wiktor Grygoruk. Cyt.:’’ Ja jako takich pytań nie mam, 
zastrzeżeń też nie mam,  tylko chciałem przychylić się do wniosku Pana 
Przewodniczącego z uwagi na fakt, że komisja Oświaty na swoim posiedzeniu 
przegłosowała stawkę 9738 zł. to jest 95% komisji na poszczególnych komisji, już 



 

12 
 

dokładnie nie pamiętam, która przegłosowała kwotę 2 225 zł. i 9 500 zł. biorąc pod 
uwagę to, że  niższej stawki niż 9 225 zł. nie możemy przegłosowywać, a tutaj komisje 
jak by tak było jest rozbieżność najlepszym środkiem jest najlepszą propozycją 
wybranie środkowej kwoty, to znaczy takiej którą zaproponował Pan Przewodniczący 
kwoty 9 500 zł. i 3 000 zł. to uważam, że to byłoby najsprawiedliwiej. Dziękuję 
bardzo.”  
 Inni Radni nie zabrali głosu.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka. Odczytał treść projektu uchwały. W związku 
z problemami technicznymi przy głosowaniu Przewodniczący odczytał nazwiska 
Radnych. Odbyło się głosowanie imienne. Każdy z wyczytanych wypowiedział jestem 
ZA lub jestem PRZECIW. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 11 radnych. Jeden Radny A.Skiepko był – PRZECIW. Ostatecznie 
system do głosowań elektronicznych odblokował się i głosy zostały oddane również 

elektronicznie. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/211/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Hajnówka 
 (Załącznik Nr 7 do Protokołu) 

 
 
 6.6. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik o określonej pojemności. 
 Przewodniczący chcąc wyłączyć się z prowadzenia posiedzenia przy wyżej 
wymienionym temacie skierował pytanie do Wiceprzewodniczących Rady 
Cyt.:,,Chciałbym poprosić swoich zastępców Panią Walentynę Biryłko czy poprowadzi 
sesję?  Czy Pan Mikołaj poprowadzi sesję? W związku z tym, iż  Państwo 
Wiceprzewodniczący nie wyrażają zgody, ja przeprowadzę dalszy tok sesji. Informuję, 
że nie będę głosował przy tej uchwale”.  

Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 
Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty i 
ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. Poinformował, iż z  
dniem 31 grudnia 2021 roku wygasa umowa na świadczenie usług pod nazwą 
odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy oraz nieruchomości w części zamieszkałych, a w części 
niezamieszkałych w gminie Hajnówka na okres jednego roku. W związku z powyższym 
Wójt Gminy Hajnówka ogłosiła przetarg na świadczenie usług pod nazwą „odbieranie 
transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Z nieruchomości, na których  
zamieszkują mieszkańcy oraz nieruchomości w części zamieszkałych, a w części 
niezamieszkałych w gminie Hajnówka oraz punktu selektywnej zbiórki odpadów 
komunalnych na okres 2022 roku. Wpłynęła jedna oferta złożona przez 
Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych spółka z o. o. w Hajnówce z ceną 1216,53 zł za 
jedną tonę odpadów komunalnych. Kwota oferty w stosunku do roku 2021. wzrosła 
o 164,57 zł za jedną tonę. Po przeprowadzeniu kalkulacji proponowana stawka za 
odbiór odpadów na 2022 rok wynosi 23 zł od jednej osoby miesięcznie dla 
gospodarstw kompostujących bioodpady. Tutaj należy wyjaśnić, iż do kalkulacji 
stawki nie został wzięty koszt budowy wiaty na PSZOK w Starym Berezowie. Gdyby 
ten kosz koszt został ujęty w kalkulacji wtedy ta stawka musiałaby wynosić 26 zł. W  
związku z tym jest propozycja, aby budowę wiaty w Starym Berezowie pokryć 
kosztami własnymi z Urzędu Gminy Hajnówka. 
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 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Podjęto dyskusję. 
 Jako pierwszy głos zabrał Radny Wiktor Grygoruk. Cyt.:,, Proponowana kwota 
jest 23 zł od osoby, od jednego mieszkańca. Prawda do tej pory było 20 zł. To mamy, 
zwiększamy opłatę na jednego mieszkańca o 3 zł. To nie jest taka powiedzmy nieduża. 
To zależy jak to oceniać. Jednym może być nieduża, innym jest bardzo duża kwota, 
w licznych rodzinach to już kwota się uzbiera naprawdę. Ja chciałbym się dowiedzieć 
o ile wzrosną wpływy za odbiór tych odpadów właśnie jeżeli na mieszkańca łączna 
kwota wpływów jeżeli zwiększymy o te 3 zł, jaka to będzie kwota obciążająca Gminę?” 
 Głos zabrał Andrzej Golonko Kierownik Referatu Inwestycji … Cyt.:”Jeśli stawka 
zostałaby na starym poziomie, czyli 20 zł. to gmina Hajnówka ze swojego budżetu 
musiałaby wyłożyć około 120 000 zł”. 
 Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Walentyna Biryłko. Cyt.:” Panie 
Przewodniczący, Pani Wójt, szanowni Radni, Sołtysi i wszyscy zebrani w dniu 

dzisiejszym na posiedzeniu. Obrady naszej komisji były dość takie robocze i dość 
właśnie dyskusyjne, trwały dyskusje, wyliczenia, przeliczenia właśnie w tym oto 
punkcie, ponieważ ja osobiście zasięgnęłam informacji w innych gminach poczynając 
od roku 2018 do roku 2020 pokusiłam się co prawda i zrobiłam dużo wyliczeń, jak te 
stawki są kalkulowane w innych gminach. Muszę Państwu powiedzieć, że nasza 
stawka jest dość wysoka. Przekonało nas mnie to, że w końcu nie postawiłam, bo 
zamierzałam tutaj postawić wniosek, taki zmieniający w ramach swojej Komisji. W 
tym punkcie przekonało mnie to, iż  Pan Golonko udzielając nam obszernych 
wyjaśnień na Komisji Finansów i Rolnictwa powiedział, iż ta wiata, która była swego 
czasu, kiedyś ujmowana w kalkulacjach i przyjmowana do  budowy, ponieważ ona 
miała być wybudowana już do roku 2022. No, ale rozumiemy, są różnego rodzaju, 
pilniejsze inwestycyjnie nie idzie to tak łatwo i żeby wszyscy ze wszystkim się uporać. 
A, więc tego wniosku nie postawiliśmy. Zresztą nie było jednomyślnego myślenia w 
tym kierunku na całej komisji, ponieważ tak 2 osoby było pozostawieniem stawki na 
dotychczasowym poziomie i po okresie półrocznym dokonania przeanalizowania i 
wyliczenia szczegółowo jak to się ma w roku 22 finansowanie się właśnie zbiórki tych 
odpadów chodziło wówczas, jeśli będzie na którejś sesji, a myślę, to będzie lipiec czy 
później, czy omawiany wykonanie budżetu za pierwsze półrocze, żeby również były 
rozliczone śmieci i ewentualnie wtedy tą stawkę podnieść, zobaczyć jak to będzie się 
kalkulowało ale trzech radnych uważało, że zostawić tą stawkę podwyższoną teraz, 
tak jak to było zrobione wg kalkulacji przez urząd gminy, mając na uwadze, że jeśli 
jest 5 osób w Komisji, 2 osoby ma odmienne zdanie na nie, a 2 na tak, no i oczywiście 
większością głosu komisja przychyla się do tych stawek, które były zaproponowane 
przez Urząd Gminy. Mimo to mamy jeszcze tutaj taką małą prośbę, żeby dokładnie 
przeanalizować kalkulacje, bo co prawda to załączone tam wyliczenia roku 2020-21 
to są dość obszerne, ale chciałabym aby w kosztach, które tam są koszty 

administracyjne, tam. Koszty administracyjne, żeby dokładnie to przeanalizować, bo 
na przykład zakup artykułów biurowych to jest znikoma wręcz kwota, bo 150 zł 
wstawione na cały rok. Mówię z pamięci, to może coś tam umknąć mi uwadze. No, 
ale, natomiast pozostałe tam koszty jakby mi troszeczkę nie grają, bo jednym miejscu 
jest załóżmy wstawione wynagrodzenie wraz z obciążeniami właśnie osób, które 
wystawiają na kartkach, bodajże była tam ujętej i  wyliczają, czyli jak gdyby wykonują 
taką merytoryczną pracę. Tam było 34, w innym akurat było tam inaczej. Z kolei tam 
odpłatność inkasentom to jest ujmowana na takim samym praktycznie poziomie 
także proszę szczególnie tą pozycję o przeanalizowanie. I mając na uwadze tylu 
właśnie naszych mieszkańców, którzy korzystają z tych, dla których są wyliczane i 
wystawiane te opłaty. Proszę się zastanowić, czy akurat w tych kosztach 
administracyjnych nie znajdziemy trochę oszczędności. To tyle, co miałam do 
powiedzenia, dziękuję bardzo.” 
 Przewodniczący poinformowała, iż jest możliwość zgłaszania propozycji i uwag. 
 Propozycji i uwag nie zgłoszono.  
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 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej 
opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. W głosowaniu 
udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 5 radnych – (M.Golonko, 
J.Kraśko, H.Stepaniuk, Ł.Treszczotko, M.Żmieńko). Wstrzymało się 4 radnych – 
(W.Biryłko, J.Kot, M.Sokół, A. Woroniecka). PRZECIW było 3 Radnych – (W.Grygoruk, 
M.Skiepko, A.Skiepko). Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że 
Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/212/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik o 

określonej pojemności  
 (Załącznik Nr 8 do Protokołu) 

  
  
 6.7. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  

Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 
Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości. Poinformował, iż  Cyt.:”Artykuł 6n ustęp 1 ustawy z dnia 
13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach obliguję  Radę 
do określenia w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Potrzeba podjęcia 
nowej uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi wynika ze zmiany zapisów klauzuli informacyjnej. Wobec 
powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione”. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właściciela nieruchomości. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. Wstrzymali się: W.Biryłko i J.Kot.  
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/213/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
 (Załącznik Nr 9 do Protokołu) 
 
 

6.8. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
  Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 
Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Poinformował, iż Cyt.: „Zgodnie z artykułem 6r ustęp 2d pkt 1 ustawy z dnia 13 
września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Rada Gminy może 
postanowić w drodze uchwały o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 
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komunalnymi z dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, w przypadku gdy środki pozyskane z opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów 
funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Ta uchwała 
dotyczy budowy wiaty, pokrycia kosztów budowy wiaty na PSZOK w Starym 
Berezowie”. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pokrycia 
części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi . W 
głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Wstrzymał się 1 Radny – J.Kot.  Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 

Uchwała nr XXVII/214/21 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 14 grudnia 2021 r. 
w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 

 (Załącznik Nr 10 do Protokołu) 

 
 
6.9. w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy 
Hajnówka oraz planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 2022 rok;  

Referent ds. obsługi Rady Gminy Taisa Własiuk przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka 
oraz planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 2022 rok. Poinformowała, iż na podstawie 
artykułu 18 ustęp 2 punkt 15 i artykułu 21  ustęp 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym rada gminy zobowiązana jest do przyjęcia planów pracy 
poszczególnych komisji na kolejny rok kalendarzowy. W związku z tym proponuje się 
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych rady gminy 
Hajnówka oraz planu pracy rady gminy na 2022 rok. Jednocześnie należy podkreślić, 
że plan pracy rady gminy może być uzupełniony o tematykę wynikającą z bieżącego 
funkcjonowania Gminy oraz na wniosek Wójt Gminy, Komisji Rady lub 
Przewodniczącego Rady. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz planu pracy Rady Gminy 
Hajnówka na 2022 rok. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 11 radnych. Przeciw była 1 Radna – W.Biryłko. Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o 
treści:  

 
 

Uchwała nr XXVII/215/21 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 14 grudnia 2021 r. 
w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy 

Hajnówka oraz planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 2022 rok 
 (Załącznik Nr 11 do Protokołu) 

 
 

6.10. w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz 
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specjalności i form kształcenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Hajnówka w 2022 roku;  

 Inspektor ds. oświaty Krystyna Onopryjuk przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form 
kształcenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Hajnówka w 2022 roku. Poinformowała – Cyt.:” Panie 
Przewodniczący, Szanowna Rado, finansowanie dokształcania i doskonalenia 
zawodowego nauczycieli należy do zadań organu prowadzącego szkoły. W związku z 
tym w budżetach organów są wyodrębniane środki na to zadanie w wysokości 0,8% 
planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe 
nauczycieli. Do 31 stycznia danego roku opracowuje się na każdy rok kalendarzowy 
plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli biorąc pod uwagę 
wnioski dyrektorów szkół. Niniejsza uchwała uwzględnia wnioski dyrektora szkoły 

podstawowej w Dubinach w zakresie specjalności i form kształcenia oraz wysokości 
dofinansowania. Projekt przedmiotowej uchwały został pozytywnie zaopiniowany 
przez związek Nauczycielstwa Polskiego w Hajnówce oraz wszystkie Komisje Rady 
Gminy. Mając powyższe na uwadze, proszę o podjęcie niniejszej uchwały.” 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 
planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form kształcenia 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Hajnówka w 2022 roku. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 12 radnych.  Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

Uchwała nr XXVII/216/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form 

kształcenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Hajnówka w 2022 roku 

 (Załącznik Nr 12 do Protokołu) 
 
 
6.11. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022;   
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirosława Gawryluk 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2022. Poinformowała – Cyt.:”Panie Przewodniczący, Wysoka Rado projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywani problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok przedstawiono na 
wszystkich Komisjach. Został on zaopiniowany pozytywnie. Zatem proszę o podjęcie 
uchwały”. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022.  W głosowaniu udział 
wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie 
podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/217/21 
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Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022 

 (Załącznik Nr 13 do Protokołu) 
 
6.12. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2022-2024;  
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirosława Gawryluk 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2022-2024. Poinformowała – Cyt.:” Projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 
przedstawiono na wszystkich Komisjach. Został on zaopiniowany pozytywnie. Zatem 
proszę o podjęcie uchwały”. 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024. W 
głosowaniu udział wzięło 12 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXVII/218/21 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 14 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-
2024 

 (Załącznik Nr 14 do Protokołu) 
 
6.13. w sprawie utworzenia Domu Dziennego Pobytu w Nowoberezowie. 
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Mirosława Gawryluk 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia Domu Dziennego Pobytu w 
Nowoberezowie. Poinformowałam – Cyt.:” Projekt uchwały w sprawie utworzenia 
Domu Dziennego Pobytu w Nowoberazowie przedstawiono na wszystkich Komisjach. 
Został on zaopiniowany pozytywnie, zatem proszę o podjęcie uchwały.” 
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia 
Domu Dziennego Pobytu w Nowoberezowie. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
ZA przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o 
treści:  

Uchwała nr XXVII/219/21 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 14 grudnia 2021 r. 
w sprawie utworzenia Domu Dziennego Pobytu w Nowoberezowie 

 (Załącznik Nr 15 do Protokołu) 
Do punktu 7-go.  Pytania i wolne wnioski.  
 Jako pierwszy głos zabrał Radny Wiktor Grygoruk. Cyt.:” Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado mam takie pytanie - Mamy drogi gminne prawda takie 
żwirowe, ale teraz i mamy fajnie zrobione, utwardzone między innymi  w Dubinach i 
mam pytanie: czy teraz w okresie zimowym są posypywane solą, chodź zima na razie 
śniegu nie ma, ale są przymrozki, są oblodzenia. No i mieszkańcy gminy zgłaszali, że 
drogi nie są posypywane i że to nieraz powoduje prawda jakieś sytuacje, do których 
mogą dojść kolizje samochodowe. I prosili, żeby zgłosić to na sesji i zapytać. Dziękuję.” 
 Jako kolejna głos zabrała Radna Walentyna Biryłko. Cyt.:”Panie 
Przewodniczący, Szanowna Pani Wójt, Szanowni Radni, Sołtysi - ponawiam swój taki 
wniosek ponieważ on był tematem dyskusji może ze 2 miesiące temu, chodzi o 
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wstawienie lustra wyjeżdżając tam z Czyżyk do Nowoberezowa, a więc proszę Pana 
kierownika o załatwienie jednak tego tematu, dziękuję bardzo”. 
 Jako kolejna głos zabrała Sołtys Wsi Lipiny. Cyt.:” Wysoka Rada, Pani Wójt, 
ja chciałam przypomnieć i nie chciałabym usłyszeć, że to nie nasza droga i jakby tak, 
to nie nasza sprawa. Chodzi o ten zagrodzony chodnik w Lipinach  mieszkańcy mają 
do mnie ogromną pretensję, że ja nic nie robię w tej sprawie. Jakby tak to nie jest 
jakby, bo wygraliśmy sprawę jedną w województwie podobno i ministerstwie i dalej 
się nic nie dzieje. Bardzo proszę Pani Wójt o jakąś taką interwencję z Pani strony do 
naszych władz samorządowych, żeby oni mimo wszystko, to za długo trwa znowu się 
zbliża zima a chodnik jest właśnie zagrodzony, a śnieg leży może będzie 
bezpieczniejsza bo w tamtym roku po prostu na drodze leżał śnieg jest bardzo 
niebezpiecznie. A druga sprawa to chciałam właśnie bardzo serdecznie Pani Wójt 
podziękować za naszą wspólną taką działalność w Lipinach i robienie Ikon, i za 
poświęcony czas dla nas, bardzo fajna sprawa, również odbyło się i robienie ikon w 

Dubinach gdzie też uczestniczyłam dziękuję Pani bardzo.” 
 Głos zabrał Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i 
Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko. Poinformował – Cyt.:”Jeśli chodzi o lustro w 

miejscowości Czyżyki, to zostało ono zakupione, jednak jeszcze nie zostało po prostu 
ustawione. Ale w najbliższym czasie zostanie ustawione. Jeśli chodzi o utrzymanie 
dróg gminnych, to w miarę możliwości nawet już w tym roku były one po prostu 
posypywane piaskiem, natomiast ostatnio też zakupiliśmy sól. I sól będzie sypana 
właśnie w newralgicznych miejscach tam, gdzie będzie to konieczne ze względu na to, 
żeby posypać całą gminę solą, to byłby ogromny koszt. No i, raczej tego robić nie 
będziemy. Będziemy solą sypać w miejscach tam, gdzie to będzie konieczne”. 
 Głos zabrała Pani Wójt. Uzupełniając przedmówcę poinformowała – Cyt.:” Ja 
jeszcze, tylko może uzupełnię odnosnie odśnieżania i posypywania żwirem i solą. 
Chciałam powiedzieć, że my do tej pory tego nie stosowaliśmy, ale są kategorie 
utrzymania stanu bieżącego dróg, które określają, gdzie i jak się posypuje. My 
posypujemy, staramy się tak, żeby zapewnić bezpieczeństwo. Natomiast jeżeli drodzy 
państwo, to jest taka prośba do mieszkańców czy sołtysi lub radni, żeby mogli 
przekazać mieszkańcom. Jeżeli na przykład pojawia się w którymś miejscu czasem 
bardzo ślisko to jest czasem spowodowane jakimś  wiatrem jakąś chwilową odwilżą 
czy jakaś niecką na drodze, więc bardzo prosimy po prostu zgłaszać do nas do Urzędu 
Gminy żebyśmy mogli jak najszybciej tam zainterweniować tak samo jeszcze tutaj 
chodziło by na przykład jak gdzieś gasną lampy. W sprawie drogi no cóż rozmawiać, 
rozmawiałam, nie ukrywam, ale myślę, że najlepiej będzie tutaj przychylę się do tej 
prośby i po prostu oficjalne pismo złożymy do powiatu, żeby otrzymać, żeby zajęli 
stanowisko, na jakim to jest etapie. Sama wiem i jeżdżąc właśnie jak Pani to 
zauważyła. A do Lipin bardzo często i dużo teraz jeździłam, więc jest to naprawdę 
wielkie utrudnienie. Jak się okazuje, jeszcze ktoś jeden z boku chyba przygrodził. To 

jest problem, ale myślę, że i tak musimy zwrócić się do powiatu i tutaj się zwrócimy. 
Mogę ja od siebie. Szanowni Państwo  ja chciałam z tego miejsca bardzo podziękować 
za udział w głosowaniu wtedy, kiedy mnie nie było nad ustaleniem poborów, chciałam 
tylko zwrócić uwagę, że naprawdę to zmiana moich poborów i tak jak każdego innego 
wójta, burmistrza czy prezydenta miasta w Polsce to była podyktowana, jak to były 
podane podstawy prawne podjętą ustawą przez nasz zarząd. Bardzo jeszcze raz 
dziękuję i za pochylenie się nad moją osobą. Chciałam, tylko dodać z tego miejsca 
taką rzecz. Bardzo, bardzo Pani dziękuję Pani Olimpio za słowa dlatego, że przyznam 
się jestem pracoholikiem i docierają do mnie głosy, że nie powinnam czegoś robić. 
Szanowni Państwo, zapewniam was, pomimo tego, że zostały podwyższone mi pobory, 
ja nie spocznę na laurach to co robiłam będę robić dalej dlatego, że szanuję głosy 
przeciwne. Pojawiają się one, że niepotrzebnie gdzieś tam jadę i coś robię, ale bardziej 
sobie cenię głosy, gdzie ludzie są zadowoleni z tego, że jadę, doceniają, że poświęcam 
swój czas. Jeżeli mogę czegoś nauczyć, nauczę i chciałam powiedzieć, że bardzo często 
z tych naszych spotkań wynikają takie sprawy, że my na nich poruszamy. Ludzie 
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mają naprawdę w chwili obecnej, zwłaszcza te ostatnie 2 lata. Pokazały, że mają 
problem, no nie chcę powiedzieć słowa psychiczne, ale potrzebują z kimś 
porozmawiać i kiedy ja jadę na takie spotkanie i człowiek prosi mnie na bok, żeby się 
wygadać i poradzić i tyle ile mogę, ja nie jestem jakimś fachowcem z każdej dziedziny, 
ale widzę jak bardzo wiele ludzie z tego wynoszą i ja to robiłam i będę robić dalej, 
ponieważ na dzień dzisiejszy mam umówione w 4 może nie miejscowościach. Jeżeli 
powiem miejscowościach, będzie źle brzmiało na terenie gminy Hajnówka już mam 2 
miejscowości. Są to inicjatywy oddolne i 2 instytucje czy jednostki, nazwijmy w jakiś 
sposób działające w Hajnówce, poprosiły mnie, abym przyjechała z nimi, to robiła. 
Mówię to dlatego, że czy komuś się podoba, czy nie – robiłam dużo, poświęcałam swój 
prywatny czas, będę to robić, to jest mój czas i mogę robić z nim, co chcę i naprawdę 
robiłam wszystko dla dobra mieszkańców i dalej będę robić wszystko dla dobra 
mieszkańców i jeszcze raz z tego miejsca bardzo, bardzo dziękuję. Panie 
przewodniczący, czy na życzenia przyjdzie czas na koniec?”.  

 Głos zabrał Pan Przewodniczący Rady Gminy - Cyt.:” Pani Wójt, my wiemy 
ile Pani robi, no w tej chwili to po podwyżce to podwójną mocą Pani powinna robić 
także my oczekujemy większej możliwości pozyskiwania tych pieniędzy, większego 
rozwoju, więcej wykonanych nawierzchni asfaltowych, w gminach w których nie ma 
wiat lub świetlic, niech one będą, kanalizacji. Także ja myślę, że tyle mamy jeszcze do 
zrobienia, a dużo robimy. Także to jest widoczne, tylko pogratulować Pani Wójt i 
pracownikom, którzy na to wszystko jakby również z Panią Wójt pracują, bo to od 
nich też dużo zależy, jeżeli chodzi o efektywność działania, o pozyskiwanie pieniędzy, 
tą wizję naszej gminy, to Pani Wójt ma. Także myślę, że wspólnie podołamy, oprócz 
tej sytuacji pandemicznej to też wszystkim przeciwnościom, które są stawiane dla 
nas, jako i dla Radnych, dla Pani Wójt i dla pracowników także.” 
 Głos zabrała ponownie Pani Wójt – Cyt.:” Ja jeszcze to jak mogę uzupełnić 
 już, bo to o tym nie było mówione. Słuchajcie Państwo. Ja osobiście cieszę się z tego, 
że moja działalność  jest zauważana nie tylko tu oddolnie, jest zauważana dalej, 
ponieważ Szanowni Państwo, kiedy wnioskowaliśmy o kwotę na drogę Lipiny Dubiny, 
byłam bardzo mile zaskoczona, dlatego, że tak się złożyło z tego miejsca bardzo, 
bardzo dziękuję wszystkim rządzącym. I pan, Wojewoda i Pan Premier i różne inne 
osoby, które oceniały w jakiś sposób nasze wnioski, bo Szanowni Państwo kiedy 
jechałam po promesę, to nie jest tak, jak otrzymuje głosy czy ludzie potrafią 
powiedzieć, że to jest, tylko kartka. Szanowni Państwo, to nie jest, tylko kartka. To 
nie jest jakaś tablica. Kiedy jechałam po 6 200 000 zł okazało się, że Pan Minister 
uścisnął mi rękę i powiedział, czy ja się cieszę. No, przecież się muszę cieszyć z tych 
6 200 000 zł, kiedy wyszło do wywołania otrzymałam 7 400 000 zł i dopiero wtedy się 
zdziwiłam. Dlaczego Pan Minister spytał, czy ja się cieszę, ponieważ byłam bardzo 
zakłopotana. I chciałam powiedzieć, że nie boję się rozmawiać  ani z Premierem ani z 
kimkolwiek innym. Wszędzie znają moje zdanie, że ja naprawdę nie boję się i powiem 

to co myślę i upomnę się o swoje. Na przykład tak ostatnio z racji tych dwóch spotkań, 
które poruszały problemy nasze przy gminie, pewna jednostka poprosiła o 30 000 zł 
na zarządzanie kryzysowe. Ja na przykład się nie boję powiedzieć, że dla mnie to jest 
za mało i poprosiliśmy o 40 000 zł. Pan sekretarz  wystosował takie pismo, dostałam 
telefon z Urzędu Marszałkowskiego, że jeszcze Pani pisze wniosek do Wojewody. Po 
prostu postanowiliśmy napisać w planach była mniejsza kwota, postanowiliśmy 
napisać więcej, dlatego, że ja widzę te problemy, wiem gdzie potrzebujemy pieniędzy 
i skąd możemy starać się o niej. Mam nadzieję, że dostaniemy pomimo złożonych tych 
2 wniosków na wczorajszym spotkaniu postanowiłam - mówię uczciwie upomnieć się 
o jeszcze więcej, bo przeanalizowałam, przemyślałam i uważam, że podałam bardzo 
dobre argumenty i powiedziałam, żeby Pan senator, który był z nami na spotkaniu, 
zwrócił na to uwagę. Trzeba będzie, będę pisać dalej. Ja potrafię usiąść, napisać 
pismo sama i się upominam o to, co uważam naszej Gminie się należy i naszym 
mieszkańcom. Dziękuję.”  
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 Głos zabrała Radna Walentyna Biryłko. Cyt.:” Panie Przewodniczący 
Szanowna Pani Wójt. Znam Panią dość długo, ponieważ jak tak się stało, że właśnie 
tutaj współpracujemy, no i patrzę, wie Pani, po tej Pani wypowiedzi i po tym takim 
jednym stwierdzeniu, gdzie pani mówiła, czy jest Pani zadowolona, więc ja chyba 
myślę, że jest Pani niezadowolona z dnia dzisiejszego i z dnia ustalenia pani 
wynagrodzenia, ponieważ  minimalne wynagrodzenie to było 8 200 zł, maksymalnie 
10 250 zł. Ja myślę, że przed nami kolejne jeszcze 2 lata. Oby, tylko pozwolono nam, 
że aby zdrowie nam dopisało i myślę, że zawsze wie Pani pozostawienie jeszcze 
jakiegoś tam jakieś tam możliwości dla osoby, która jest prężna, tak rozwijająca się 
jak Pani i tyle wszystkiego sprowadzająca do swojej gminy i ciągnąca o każdy grosz. 
To nie spocznie Pani na laurach, a my jako Radni najprawdopodobniej to docenimy. 
Także gratuluję Pani, że Radni przyznali takie wynagrodzenie. Docenili Pani 
dotychczasowy trud i uważam, że Pani powinna się bardzo z tego cieszyć. 
Powiedziałam to w imieniu własnym i może niektórych radnych, dziękuję.” 

 Głos zabrała ponownie Wójt Gminy. Cyt.:” Dziękuję Pani Radna, ja tylko 
chcę powiedzieć, że nie zgadzam się z Pani słowami, że jestem niezadowolona. Jestem 
naprawdę zadowolona nie prowadźmy dyskusji, tylko nie chcę, żeby poszło w eter, że 
ja jestem niezadowolona, szanowni państwo, ja jestem bardzo zadowolona. Ci co mnie 
znają wiedzą, że ja nigdy w życiu nie przywiązywałam uwagi do pieniędzy. Jeżeli więcej 
dostanę, ja je więcej rozdam. To jest tyle, a mój stan może dzisiejszy, jeżeli ktoś uważa 
po moim wyglądzie, że jestem niezadowolona, ja po prostu jestem tylko człowiekiem i 
mogę mieć swoje słabości, o których nie muszę publicznie wypowiadać się”. 
 Ponownie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. Cyt.:”Wysoka Rado,  
Pani Wójt, Drodzy Sołtysi pozwólcie, że w imieniu Rady Gminy Hajnówka i wszystkich 
Radnych chciałbym wam obecnym tu na sali, ale także mieszkańcom naszej Gminy, 
także i Powiatu Hajnowskiego złożyć w imieniu Radnych  najserdeczniejsze życzenia 
z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia. Przede wszystkim, żeby te święta 
upłynęły w rodzinnej atmosferze i w zdrowiu, bo wiemy w jakiej sytuacji jesteśmy na 
całym świecie, żeby każdy mógł się zastanowić w tym okresie, bo ten okres jest oprócz 
odpoczynku dobry do zastanowienia, żeby przemyśleć o swoich postępowaniach, o 
swoich wizjach na przyszły rok i żeby one były spokojne i w związku z tym, że za 
chwilę też będzie nadchodzący Nowy 2022 rok, chciałbym z tego miejsca również 
złożyć najserdeczniejsze życzenia, a przede wszystkim dużo zdrowia dla was i dla 
waszych najbliższych, i dla naszych mieszkańców gminy i naszego powiatu, także 
wszystkiego najlepszego. Pani Wójt na pewno chciałaby jeszcze zabrać głos.”  
 Głos zabrała Wójt Gminy. Cyt.:”Szanowni Radni, Panie Przewodniczący, 
Szanowni Mieszkańcy chciałam właśnie z tego miejsca dołączyć się do życzeń, ja życzę 
bardzo prostych zawsze życzeń - zdrowia przede wszystkich. Szanowni Państwo 
dobrych ludzi wokół siebie. Wybaczajmy sobie nawzajem. Ostatnie 2 lata pokazały, 
jak krótkie jest życie, więc szanujmy bliskich, szanujmy sąsiadów, znajomych, 

dbajmy o nich i do zobaczenia.”  
 
 
Do punktu 8-go.  Zamknięcie obrad XXVII Sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Wobec braku innych spraw Przewodniczący zamknął obrady XXVII sesji Rady 

Gminy Hajnówka. 
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Hajnówka, 31 grudnia 2021 r. 


